

## SUNUŞ

Değerli Okuyucular,

Elektronik Siyaset Bilimi Araştırmaları Dergisi'nin yirmi üçüncü sayısı (Haziran 2021) ile tekrar karşınızda olmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Güngör Şahin ve Mercan Küçük "Nijer'de Uranyum Çıkmazı: Yeni Sömürgecilik ve Çatışma" başlıklı ortak makalelerinde doğal kaynaklar, sömürgecilik ve çatışma ilişkisi üzerinden Nijer'deki Fransa ve Tuaregler sorununu açıklamaktadırlar. Yeliz Yazan Koç ise yazmış olduğu makalede Kore Savaşı'nın ve uluslararası gelişmelerin Japonya'yı ABD'nin gözünde nasıl mücadele edilmesi gereken bir düşmandan iş birliği için arzulanan bir dosta dönüştürdüğünü tarihsel bir bakış açısıyla ele almaktadır. Kenan Şahin "Küresel Deniz Güvenliğine Yönelik Hukuki Tedbirler: Uluslararası Denizcilik Örgütü Sözleşme, Karar, Protokol, Kod ve Uygulamaları" konusuna eğildiği makalesinde söz konusu kavramları uluslararası deniz hukuku açısından çözümlenmeye tabi tutmaktadır. Ekber Kandemir ve Can Ozan Tuncer ise ortaklaşa yazmış oldukları makalede Türkiye'nin izlediği insani diplomasi bağlamında Kızılay, AFAD, İHH, Deniz Feneri ve Beşir Derneği gibi sivil toplum örgütlerinin Afrika ve Asya'daki faaliyetlerini mercek altına almaktadırlar. Büşra Yengeç Ersin ve Betül Tansel Akpınar ise "Hindistan ve Pakistan'ın Orta Asya Ülkeleriyle İktisadi İlişkiler Bağlamında Enerji Politikaları" başlıklı makalelerinde söz konusu düşman kardeşlerin Orta Asya ülkeleriyle iktisat ve enerji alanındaki ilişkilerini karmaşık karşılıklı bağımlılık kuramı marifetiyle çözümlenmektedirler.

Bu açıklamalardan sonra sizi bu sayımızda yer alan makaleleri okumaya teşvik edebildiysek kendimiz mutlu sayacağız.

Editör

Prof. Dr. Fahri TÜRK

## **Editorial**

Dear Readers,

We are glad to announce that the twenty third issue (June 2021) of Electronic Journal of Political Science Studies has just been published and it is available online. Gngr Őahin and Mercan Kk analyse in their joint article on ‘‘Uranium Paradox in Nijer: New Colonialism and Conflict’’ the problem of France and Tuaregs in Niger within the context of the connection between natural resources, colonialism and conflict. Yeliz Yazan Ko’s article on ‘‘The ‘‘Elixir’’ Impact of the Korean War on the Future of Japan’’ sheds light on how the Korean War and international developments have transformed Japan from a fighting enemy to a cooperating partner in the eyes of USA in a retrospective perspective. The article on ‘‘Legal Measures for Global Maritime Security: Conventions, Decisions, Protocols, Codes and Applications of International Maritime Organization’’ by Kenan Őahin clarifies in the title mentioned concepts within the context of international maritime law. Ekber Kandemir and Can Ozan Tuncer focus in their joint-article on the activities of Kızılay, AFAD, IHH, Deniz Feneri and BeŐir Derneęi in Africa and Asia regarding humanitarian diplomacy within the Turkish foreign policy. BŐra Yenge Ersin and Betl Tansel Akpınar explore India and Pakistan’s energy policies considering their economic ties with the Central Asian Countries due to the theory of complex interdependenz by J. Nye and R. O. Keohane.

We would feel very happy if this short introduction motivates you reading articles in this issue.

Editor

Prof. Dr. Fahri TRK

## Editorial

Sehr geehrte Leserinnen und Leser,

wir freuen uns, Sie hier mit der 23. Ausgabe der *Elektronischen Zeitschrift für Politikwissenschaftliche Studien* (Juni 2021) begrüßen zu können. Im ersten Beitrag dieser Ausgabe erläutern Güngör Şahin und Mercan Küçük unter dem Titel “Das Uranium-Dilemma im Niger: Neuer Kolonialismus und Konflikt” das Verhältnis von natürlichen Ressourcen, Kolonialismus und Konflikten im Zusammenhang mit den Problemen Frankreichs und den Tuaregs. Yeliz Yazan Koç untersucht im Anschluss aus historischer Perspektive die Verschiebung der Bedeutung Japans für die Außenpolitik der USA, von einem zu bekämpfenden Feind zu einem wichtigen Verbündeten, während des Korea-Kriegs. Kenan Şahin analysiert in seinem Beitrag “Auf die Sicherheit der Meere bezogene globale juristische Maßnahmen” bestimmte Begriffe und deren Umsetzung im Hinblick auf internationales Schifffahrtsrecht. Der von Ekber Kandemir und Can Ozan Tuncer gemeinsam verfasste Beitrag beleuchtet die Aktivitäten zivilrechtlicher Organisationen wie Kızılay, AFAD, İHH, Deniz Feneri und Beşir Derneği in Afrika und Asien im Zusammenhang mit der von der Türkei verfolgten Humanitärediplomatie. Büşra Yengeç Ersin und Betül Tansel Akpınar analysieren unter dem Titel “Energiepolitik Indiens und Pakistans im Kontext der Wirtschaftsbeziehungen mit zentralasiatischen Ländern” die Beziehungen dieser verfeindeten Nachbarn mit Staaten Zentralasiens in den Bereichen Wirtschaft und Energie anhand der Theorie der komplexen Interdependenz.

Wir freuen uns, wenn wir nach diesen Erläuterungen Sie zum Lesen dieser Artikel anregen konnten.

Herausgeber

Ihr  
Prof. Dr. Fahri Türk

## İÇİNDEKİLER/CONTENTS/INHALT

<b>Derginin Künye Bilgileri</b>	<b>ii</b>
<b>Sunuş</b>	<b>iv</b>
<b>Editorial (en.)</b>	<b>v</b>
<b>Editorial (de.)</b>	<b>vi</b>
<b>Makaleler /Articles/ Artikel</b>	
Güngör ŞAHİN, Mercan KÜÇÜK <b>Nijer’de Uranyum Çıkmazı: Yeni Sömürgecilik ve Çatışma</b>	<b>1</b>
Yeliz YAZAN KOÇ <b>Kore Savaşı’nın Japonya’nın Geleceği Üzerindeki “Yaşam İksiri” Etkisi</b>	<b>15</b>
Kenan ŞAHİN <b>Küresel Deniz Güvenliğine Yönelik Hukuki Tedbirler: Uluslararası Denizcilik Örgütü Sözleşme, Karar, Protokol, Kod ve Uygulamaları</b>	<b>31</b>
Ekber KANDEMİR, Can Ozan TUNCER <b>Türk Dış Politikasında İnsani Diplomasi Bağlamında Kızılay, AFAD, İHH, Deniz Feneri ve Beşir Derneği’nin Afrika ve Asya’daki Faaliyetleri</b>	<b>46</b>
Büşra YENGEÇ ERSİN, Betül TANSEL AKPINAR <b>Hindistan ve Pakistan’ın Orta Asya Ülkeleriyle İktisadi İlişkiler Bağlamında Enerji Politikaları</b>	<b>58</b>
<b>Kitap Tanıtımı / Book Reviews / Rezensionen</b>	
Serkut KILINÇ <b>Orta Asya’da Çevre Sorunları, (ed. Fahri Türk) Astana Yayınları, Ankara, 2021, ISBN:978-625-7624-36-7</b>	<b>80</b>
Çağla Gül YESEVİ (der.) <b>Türk Dünyası ve Göç Vatandan Yeni Vatanlara, Küre Yayınları, İstanbul, 2021, ISBN:978-605-7646-51-4</b>	<b>82</b>